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Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor upp: 

 Status angående Starboparken önskas. Stadsdelsdirektören 
meddelar att utredningen blir klar nästa vecka. Redan nu har 
BMX-parken öppnats. Lekparken likaså. 

 Synpunkter på området kring Strandliden. 
Papperskorg behöver bytas ut, taggbuskar behöver klippas 
eller tas bort helt. Gräsmattor behandlas som ängsmark. 
Skyltar som informerar om detta sitter för långt från 
gångvägen. Bredvid boulebanan i området önskas bänkar, 
bord och odlingsbänkar. Det är önskvärt med 
ett övergångsställe vid det nya, höga huset, mitt emot parken 
stråket. Slutligen finns en trapp utan murbruk som man 
önskar få åtgärdad. 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Sammanfattning av ärendet  
Ordföranden Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns, utseende av justerare och tid 
för justering  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av fem inkomna skrivelser från 
(SD). Skrivelserna avser följande ämnen: Lokalen Brunklövern, 
fritidsgård Lyktan, Hässelby scoutkår, svenska i förskolan och 
torghandel i Vällingby centrum. Det har också inkommit en 
skrivelse om Skolörten från (C), (KD), (L) och (M) samt en 
skrivelse om skolidrottslokaler från (C). 
  
Protokollet kommet att justeras av ordföranden Lisa Carlsson (S) 
och förste vice ordföranden Michaela Hollis (KD) 2 oktober 2023 kl 
12.00. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelserna tas upp under punkt 27, övriga frågor. 
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§ 3 
Fyllnadsval till social delegation 2023  
HV 2023/667 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att Livija Ginters 
(MP) utses som ersättare i sociala delegationen istället för Anna 
Svensson (MP) för perioden 2023-09-29 till och med 2023-12-31 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sociala delegationen är ett utskott till stadsdelsnämnden som 
beslutar i ärenden som innebär myndighetsutövning mot enskild. 
 
Stadsdelsnämnden utser fem ledamöter och fyra ersättare inom 
stadsdelsnämnden för ett år i taget. 
 
Med anledning av att kommunfullmäktige 2023-06-19 godkänt 
Anna Svenssons (MP) avsägelse av sitt uppdrag i Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd ska stadsdelsnämnden utse en ny 
ersättare i social delegation. 
 
 
Miljöpartiet har föreslagit att Livija Ginters (MP) blir ny ersättare 
istället för Anna Svensson (MP). 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/667-1 Fyllnadsval till social delegation 2023 
 
 
  

Sida 6 (56)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-28 

§ 4 
Tertialrapport 2, 2023,  
HV 2023/200 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd (Nämnden) godkänner 
förvaltningens förslag till tertialrapport 2 för 2023 och överlämnar 
den till kommunstyrelsen. 
 
2. Nämnden ansöker om omslutningsförändringar om 82,2 mnkr. 
 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering om 0,2 mnkr för 
kommunalt bostadsbidrag (drift). 
 
4. Nämnden ansöker om budgetjustering om 2,8 mnkr för ökade 
kostnader avseende avskrivningar av parkinvesteringar och 
internränta (drift). 
 
5. Nämnden ansöker om budgetjustering om 0,3 mnkr för 
lokaländamål vid utredning om omstrukturering till LSS boende 
Bräckegatan (drift.) 
 
6. Nämnden ansöker om budgetjustering om 0,9 mnkr för 
lokaländamål vid utredning om omstrukturering till LSS boende 
Friherregatan 7 (drift.) 
 
7. Nämnden ansöker om budgetjustering om 1,2 mnkr för 
stimulansbidrag för utbyggnad av boende funktionsnedsättning, 
Grönmyntan (drift). 
 
8. Nämnden ansöker om 101 tkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen. 
 
9. Nämnden ansöker om 270 tkr för kompetensutveckling inom 
förskolan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 2, 2023 för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Särskilda uttalanden 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det kan konstateras att den ojämna fördelningen mellan flickor och 
pojkar som besöker stadsdelens fritidsgårdar fortfarande är stor. 
Sverigedemokraterna är dock fortsatt försiktigt positiva till att 
andelen flickor som deltar i verksamheten ökar och att stadsdelen 
aktivt arbetar för att öka flickors deltagande i verksamheten. Vi 
hade dock önskat en snabbare utveckling. 
  
Särskilda uttalanden 
  
Ledamot Aras Amin med fler (M), förste vice ordförande Michela 
Hollis (KD), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner (C) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det är positivt att 13 av verksamhetsområdesmålen uppfylls, 
samtidigt som det är beklagligt att tre av målen inte kommer att 
uppfyllas helt under året. 
  
Vi är oroade vad gäller tryggheten i Hässelby-Vällingby. 
Stadsdelsnämnden uppnår inte KF:s mål för verksamhetsområdet: 
3.6 Tryggheten ska öka genom förebyggande insatser. Invånarna i 
vår stadsdel känner sig inte trygga. Det förebyggande arbetet måste 
gå hand i hand med kraftfulla trygghetsskapande åtgärder. Vi är 
tveksamma till att de trygghetsskapande åtgärder som presenteras i 
tertialrapport 2 kommer att vara tillräckliga för att hantera 
otryggheten. Det är oroande att vi inte kommer till rätta med den - 
mer eller mindre öppna - droghandeln som finns i vår stadsdel, 
särskilt där det finns flera skolor och fritidsgårdar vid vilka många 
unga rör sig. 
  
Vi vill särskilt lyfta det förebyggandearbete som förvaltningen har 
gjort riktat mot barn och barnfamiljer. En betydelsefull del i detta är 
arbetet för en sammanhållen socialtjänst. Familjecentralen i 
Vällingby fyller viktig funktion i att stödja barnfamiljer och att i tid 
upptäcka barn och föräldrar som behöver särskilt stöd. 
Förvaltningen har gjort stora insatser för att erbjuda fler aktiviteter 
för barn och unga med funktionsnedsättning, vi ser fram emot att 
vidare följa det arbetet. 
  
Förvaltningen lyfter att man trots bra samverkan mellan socialtjänst 
och förskola/skola ser låga resultat när det gäller ärenden där 
information inhämtats under utredning. Man menar att det är svårt 
att fastställa varför information frän förskola och skola inte 
inhämtats i större utsträckning. Vi menar att det är bra att 
förvaltningen väljer att arbeta vidare med frågan då samverkan 
mellan skola och socialtjänst är avgörande för att underlätta 
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socialtjänstens arbete och ge aktuella barn, unga och familjer rätt 
stöd.  
  
Stadsdelen har en hög andel förskolelärare jämfört med andra 
stadsdelar, viket är positivt. Därtill är det bra att stadsdelsnämnden 
nu föreslås ansöka om kompetensutvecklingsmedel för förskolan. 
Förskolan arbetar med att stärka barnens språkkunskaper i svenska 
inför skolstarten.  
  
Vi vill understryka de positiva med att inriktningsmålet om ett grönt 
och fossilfritt Stockholm som leder till en rättvis klimatomställning 
uppnås under året. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har under 
de senaste åren stärkt arbetet med det strategiska miljöarbetet, vilket 
har gett goda resultat. 
  
Vi ser positivt på att insatser för att öka attraktiviteten och för 
näringslivet i stadsdelsområdet. Näringslivet har en viktig funktion i 
att skapa en levande stadsdel och även för ökad trygghet. 
  
Det är bekymmersamt att Hässelby-Vällingby prognostiserar ett 
underskott om 7 mkr efter resultatöverföring. Av Stockholms stads 
11 stadsdelar är det ytterligare två stadsdelar som prognostiserar ett 
underskott efter resultatöverföring. Övriga 8 stadsdelar 
prognostiserar en budget i balans eller en budget som går med 
överskott. 
  
Äldreomsorgens underskott uppgår till 15 mkr Det är oroande 
siffor. En övervägande del av underskottet i äldreomsorgen hänförs 
till hemtjänsten i egen regi. Situationen för hemtjänsten i Hässelby-
Vällingby är ansträngd. Resurserna räcker inte till. I budgeten för 
2023 gav den rödgröna majoriteten den lägsta uppräkningen av 
hemtjänstpengen alltsedan valfrihetssystemet inom hemtjänsten 
infördes år 2009. 
  
Hemtjänsten, i så väl egen som privat regi, utgör en viktig del i vår 
stadsdel och möjliggör för äldre att kunna bo kvar i det egna 
hemmet. Det är angeläget att hemtjänsten tillförs resurser som 
garanterar en god omsorg med hög kvalitet och kontinuitet. 
  
Även individ- och familjeomsorgen går med ett kraftigt underskott. 
En förklaring till de ökade kostnaderna är att man haft vakanta 
platser som behövt tillsättas med konsulter vilket har ökat 
kostnaderna. Vi ifrågasätter att man inte har tagit höjd för 
konsultkostnader i stadsdelsnämndens budget." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/200-6 Tertialrapport Tertial 2 2023 för Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
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 HV 2023/200-1 Tertialrapport 2 Hasselby-Vallingby 
stadsdelsnämnd  

 HV 2023/200-2 Blankett set SDN04 
 HV 2023/200-3 Ansökan om budgetjusteringar för särskilda 

ändamål  
 HV 2023/200-4 Ansökan om kompetensutvecklingsmedel -

äldreomsorgen  
 HV 2023/200-5 Ansökan om kompetensutvecklingsmedel -

förskolan  
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§ 5 
Föreningsbidrag höst 2023  
HV 2023/677 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar om följande: 
 
1. Föreningsbidrag beviljas enligt förvaltningens förslag. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden fördelar varje år föreningsbidrag till lokala 
ideella föreningar i syfte att erbjuda invånarna ett brett utbud av 
fritids- och kulturaktiviteter, stötta det lokala föreningslivet, stärka 
den lokala civilsamhällessamverkan samt komplettera och ge 
mervärde till nämndens verksamhet. 
 
 
 
Förvaltningens prioriterade målgrupper för verksamhetsåret är barn 
och unga, äldre samt minoritetsgrupper. 
 
 
 
Ansökan om föreningsbidrag sker två gånger per år, i januari och i 
augusti. Föreningar kan ansöka helårsvis eller halvårsvis. 
 
I samband med föreningsbidragsansökningar sker även ansökan till 
bidrag för lovaktiviteter för barn och unga under skollov. 
 
 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden i andra 
ansökningsperioden beviljar 115 500 kronor i föreningsbidrag och 0 
kronor i bidrag till lovaktiviteter. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/677-1 Föreningsbidrag 
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§ 6 
Rutin för medborgardialog  
HV 2023/656 
 

Beslut  
Hässelby -Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
förslag om rutin för medborgardialog. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholm stads budget för 2023-2025 står att Stockholm ska 
utveckla sitt demokratiarbete och invånarnas demokratiska 
delaktighet ska öka. Förvaltningen har tagit fram ett arbetssätt för 
att genomföra medborgardialog. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/656-1 Rutin för medborgardialog 
 HV 2023/656-2 Rutin Medborgardialog  
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§ 7 
Avsägelse och fyllnadsval till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd  
HV 2023/663 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd (Nämnden) entledigar 
Christina Bonér (PRO) från uppdraget som ersättare i 
pensionärsrådet. 
 
2. Nämnden utser Eva Bertram (PRO) som ersättare till 
pensionärsrådet till och med 2023-12-31. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Christina Bonér har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
 
pensionärsrådet. Förvaltningen föreslår att nämnden väljer den 
nominerade Eva Bertram (PRO) att ingå i pensionärsrådet till och 
med 31 december 2023. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/663-1 Avsägelse och fyllnadsval till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
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§ 8 
Medborgarförslag om boulebana i lekparken vid kvarteret 
skänkrummet/väggfältet vid Aprikosgatan i Hässelby 
strand  
Svar på medborgarförslag, dnr HV 2023/499 
HV 2023/499 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att staden ska 
uppföra en boulebana i lekparken vid kvarteret 
skänkrummet/väggfältet vid Aprikosgatan i Hässelby strand, se 
bifogat förslag och karta. 
 
 
 
Medborgaren som har lämnat förslaget menar att lekplatsen 
utnyttjas sparsamt av barnen som bor i området och att det finns 
utrymme och möjlighet att uppföra en boulebana som skulle 
möjliggöra aktiviteter även för äldre boende i området. 
Medborgaren föreslår att boulebanan anläggs i storleken 12x3 meter 
på platsen som markerats på kartan. Då lekplatsen redan består av 
en grusbelagd yta menar förslagsställaren att kostnaderna borde 
vara rimliga. 
 
 
 
Förvaltningens parkingenjör har besökt platsen och konstaterat att 
det går att anlägga en boulebana enligt förslaget. Eventuellt kan 
några bänkar behöva flyttas för att säkerställa fortsatt god 
tillgänglighet för arbetsfordon till vissa av lekytorna. 
 
Förvaltningen ställer sig positiva till medborgarförslaget då det 
ligger i linje med stadens mål och gynnar äldre som är en av stadens 
prioriterade målgrupper. Förvaltningen avser att be entreprenören 
om en offert för att göra en bedömning om uppförandet av 
boulebanan ryms i investeringsbudgeten för 2024 eller behöver 
hänskjutas till nästkommande år. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/499-3 Svar på Medborgarförslag om boulebana i 
Hässelby 

 HV 2023/499-1 Medborgarförslag Boulebana Hässelby 
 HV 2023/499-2 Boulbana  
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§ 9 
Medborgarförslag om skatepark  
Svar på medborgarförslag, dnr 2023/614 
HV 2023/614 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att 
förvaltningen ska anlägga en skatepark i betong. Förslagsställaren 
framhåller att en skatepark kan bidra till det lokala samhället och 
kan hjälpa unga att hitta ett positivt sammanhang. Vidare framförs 
att en skatepark riktar sig till fler målgrupper i området såväl unga 
som äldre som idrottar. Förslagsställaren anser att en skatepark är 
något som saknas i området idag och något som kan bidra till att 
området blir mer attraktivt för befintliga och potentiella invånare. 
Områdena Vinsta och Nälstafältet föreslås som potentiella platser 
för skateparken. 
 
 
 
Förvaltningen projekterar för närvarande för en mindre skatepark i 
betong som planeras att anläggas i Hässelängen. I planeringen av 
vilka funktioner som ska ingå i skateparken beaktar förvaltningen 
brukarnas önskemål som framkommit av medborgarenkäten. Detta 
innebär att skateparken planeras för att bli en multifunktionell yta 
med såväl cykelstråk, pumptrack, ”skateplaza” för nybörjare och 
”bowl” med flera nivåer. Förvaltningens mål är att skapa och 
utveckla en inkluderande och tillgänglig mötesplats som invånare i 
alla åldrar kan uppskatta med eller utan funktionsvariationer. 
Förvaltningens mål är att skateparken ska invigas under 2025. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/614-3 Medborgarförslag om skatepark 
 HV 2023/614-1 Medborgarförslag - Skejtboardpark i 

västerort 
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§ 10 
Remiss av Motion om att öka attraktiviteten för att 
bedriva pedagogisk omsorg  
Svar på remiss från kommunstyrelsen Dnr KS 2023/365 
HV 2023/299 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna föreslår i en motion till kommunfullmäktige 
att berörda nämnder ska arbeta för att öka attraktiviteten för att 
bedriva pedagogisk omsorg. Berörda nämnder ska ges i uppdrag att 
upprätta en handlingsplan för att främja familjedaghem för barn. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson reserverar sig enligt nedan: 
"Förslag till beslut 
1. Att motionen tillstyrks 
2. Att upprätta en handlingsplan för att främja familjedaghem där 
bland annat information om möjligheten att välja familjedaghem 
stärks. 
3. Därutöver anföra följande: 
En allsidig och bra barnomsorg som anpassas efter barnen och 
familjernas behov är av stor vikt för att barnen ska må bra och för 
att barnfamiljernas liv ska gå ihop. 
Sverigedemokraterna anser att föräldrarna själva är bäst lämpade att 
avgöra vilken typ av barnomsorg som fungerar bäst för deras barn. 
Utöver förskolan så är den vanligaste formen av omsorg det som 
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brukar kallas pedagogisk omsorg eller familjedaghem, tidigare mer 
känt som dagmamma. 
I förskolor med stora barngrupper kan det finnas mindre tid för 
varje barn, vilket leder till svårigheter att anpassa mat- och sovtider 
efter individuella behov, och många barn har svårt att bli sedda och 
hörda i större grupper. Många föräldrar anser därför att ett 
familjedaghem, med fördelar såsom mindre barngrupper och en mer 
hemmanära miljö, lämpar sig bättre för deras barn. 
Staden bör främja valfrihet inom barnomsorgen och satsa på 
förskolan utan att utkonkurrera den pedagogiska omsorgen." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/299-2 Motion om att öka attraktiviteten för att 
bedriva pedagogisk omsorg 

 HV 2023/299-1 Remiss av Motion om att öka attraktiviteten 
för att bedriva pedagogisk omsorg  

 HV 2023/299-1.1 Motion om att öka attraktiviteten för att 
bedriva pedagogisk omsorg 
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§ 11 
Remiss Motion om skärp kraven på inkomst för 
kommunala hyreslägenheter i utsatta områden  
HV 2023/412 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts yttra sig angående 
remiss från Kommunstyrelsen om att skärpa kraven på inkomst för 
kommunala hyreslägenheter i utsatta områden föreslagen av Gabriel 
Kroon och Sergej Salnikov (SD). 
 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge de kommunala 
bostadsbolagen i uppdrag att ändra sin hyrespolicy så att maximalt 
20 % av hyreslägenheterna i områden som bedöms som risk-, 
utsatta eller särskilt utsatta områden får hyras ut till individer med 
försörjningsstöd som huvudsaklig inkomstkälla. Förvaltningen 
instämmer i att det är viktigt att bidra till ökad trygghet för boenden 
i utsatta områden. Dock anses det finnas flera farhågor med 
förslaget som riskerar att ge andra effekter än det önskade. 
Förvaltningen anser även att det är av stor vikt att resonera kring 
barnen kopplat till förslaget. I motionen förs inget resonemang 
kring barnperspektivet och barns grundläggande rättigheter enligt 
barnkonventionen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson reserverar sig enligt nedan: 
"Remiss av Motion om skärp kraven på inkomst för kommunala 
hyreslägenheter i utsatta områden. 
Förslag till beslut 
1. Att motionen tillstyrks 
2. Därutöver anföra följande: 
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Stora socioekonomiska skillnader mellan stadsdelar och områden 
förvärrar segregationen. Utsatta områden präglas i allt högre 
utsträckning av utrikesfödda med ekonomiskt bistånd som 
huvudsaklig försörjning. Det spär på segregationen där personer 
från samma hemland väljer att bosätta sig i samma områden. 
Motionen föreslår att maximalt 20 procent av allmännyttans 
hyreslägenheter i ett område som bedöms som risk-, utsatta eller 
särskilt utsatta område får hyras ut till individer med 
försörjningsstöd som huvudsaklig inkomstkälla. Förslaget påverkar 
inte befintliga boende utan tar sikte på framtida hyresgäster. 
Förturskriterierna om sociala skäl för personer med 
missbruk/beroende och/eller psykisk ohälsa ska fortsatt gälla. 
Däremot kommer den stora gruppen individer med försörjningsstöd 
som genom kötid erhåller bostad i allmännyttan att påverkas. 
Den gruppen kommer således antingen behöva söka sig till ett annat 
område, till det privata beståndet eller söka sig till en annan 
kommun som kan erbjuda en lägenhet i allmännyttan utan väntetid. 
Med inspiration från det rödgröna styret i Göteborgs förslag om en 
begränsning i det allmännyttiga hyresbeståndet ser vi positivt på att 
minska den ökande segregationen. 
Avslutningsvis lägger motionen ut en färdriktning som 
förvaltningen får bearbeta och verkställa. Barnrättsperspektivet 
säkerställs genom att nuvarande boende inte påverkas samtidigt som 
att förturskriterierna består. Polisens årliga förändringar av 
områdesklassningar ger förvaltningen goda förutsättningar för att 
dynamiskt skifta mellan." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/412-2 Remiss av Motion om skärp kraven på 
inkomst för kommunala hyreslägenheter i utsatta områden 

 HV 2023/412-1 Följebrev Motion om skärp kraven på 
inkomst för kommunala hyreslägenheter i utsatta områden 

 HV 2023/412-1.1 Motion om skärp kraven på inkomst för 
kommunala hyreslägenheter i utsatta områden 
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§ 12 
Remiss EU-läkemedelslagstiftning: Kommissionens 
förslag på förordning och direktiv om humanläkemedel  
ÄRENDET UTGÅR 
HV 2023/470 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/470-2 Remiss av EU-läkemedelslagstiftning: 
Kommisionens förslag 

 HV 2023/470-1 Följebrev EU-läkemedelslagstiftning: 
Kommissionens förslag på förordning och direktiv om 
humanläkemedel 

 HV 2023/470-1.1 Tjänsteanteckning 
 HV 2023/470-1.3 Bilaga Remiss - EU-

läkemedelslagstiftning: Kommissionens förslag på 
förordning och direktiv om humanläkemedel 
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§ 13 
Remiss av Övergripande samverkansöverenskommelse 
mellan Stockholms stad och Polisregion Stockholm  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen Dnr KS 2023/740 
HV 2023/551 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholm ska vara en trygg och säker stad att bo, arbeta och vistas 
i. Detta är ett ansvar som sträcker sig över både Stockholms stads 
och Polisregion Stockholms organisationer. 
 
Genom denna uppdaterad övergripande samverkans-
överenskommelse betonar polisen och staden en gemensam 
prioritering och riktning av samlade resurser. En strukturerad 
samverkan på alla nivåer mellan staden och polisen är nödvändig 
för att nå ett effektivt samordnat brottsförebyggande arbete som 
bidrar till ökad säkerhet och trygghet. 
 
För att samordna ett lokalt brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbete behövs en lokal lägesbild om brott och 
otrygghet tas fram. Denna ska initialt tas fram av respektive part 
och sedan föras samman till en gemensam lokal lägesbild med en 
gemensam analys av det aktuella läget och utmaningar i området. 
 
De föreslagna prioriterade samverkansområdena är: 
 
 
 
• Unga i riskzon för destruktivt beteende 
 
• Otrygga och brottsutsatta platser 
 
• Systemhotande brottslighet 
 
• Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer 
 
• Kriminella miljöer och livsstilar 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget på ny 
samverkansöverenskommelse med giltighet från 1 januari 2024 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
ledamot Aras Amin med fler (M), förste vice ordförande Michaela 
Hollis (KD), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner (C) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Samverkansöverenskommelsen är en reviderad version av det avtal 
som vår majoritet inrättade för att skapa ett formaliserat samarbete 
mellan stad och polis. Överenskommelsen är i största grad 
strukturerad på samma sätt men de prioriterade områdena som 
bedöms som särskilt viktiga för samverkan är förändrade. 
Revideringen har tagit sin utgångspunkt i kommunfullmäktiges mål 
3.6. Tryggheten ska öka genom förebyggande insatser, vilket är ett 
avsteg från det så kallade breddade trygghetsarbetet som fördes åren 
2018–2022. 
  
De förändrade prioriterade områdena är: 
- Unga i riskzon för destruktivt beteende 
- Otrygga och brottsutsatta platser 
- Systemhotande brottslighet 
- Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer 
- Kriminella miljöer och livsstilar 
  
De prioriterade områdena har minskat till antalet och motiveras av 
vänsterstyret med att de tidigare prioriterade områdena under 2018–
2022 nu blivit ordinarie arbetssätt eller inkorporerats i de ovan 
nämnda punkterna. Rent konkret så försvinner de prioriterade 
områdena avhopparverksamhet, otillåten påverkan, våldsbejakande 
extremism, otillåtna bosättningar, ordningsvakter samt kameror. 
  
Vi har stor förståelse för att samverkansöverenskommelsen behöver 
uppdateras och anpassas efter verkligheten i en föränderlig värld. 
Det formaliserade arbetet i samverkan med polisen är värdefullt och 
avgörande för att öka tryggheten och minska kriminalitet. Vi är 
dock förvånade över att vänsterstyret väljer att smalna av 
trygghetsarbetet till fokus på förebyggande arbete. Vi är också 
förvånade över att majoriteten inte har tagit hänsyn till att 
terrorhotnivån ökat till en rekordhög nivå. Något som lyser med sin 
frånvaro i samverkansöverenskommelsen. 
  
Vi värdesätter det socialt förebyggande arbetet högt men förstår att 
trygghetsarbetet även behöver ske situationellt förebyggande och 
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reaktivt. Majoriteten har en hög svansföring när de skriver om 
fordonshinder, pollare och situationell prevention men saknar såväl 
pengar som konkret uppdrag till nämnderna att faktiskt genomföra 
dessa ambitioner. Likaså skriver styret om ordningsvakter och 
kameror men skär ner på detta reaktiva arbete och skjuter ifrån sig 
ansvaret till stadsdelarna, vilka inte är organiserade för att bedriva 
ordningsvaktsuppdraget. 
Vi ställer oss frågande till att majoriteten har tagit bort de så kallade 
allvarssamtalen, vid vilka, polis och socialtjänst kallar föräldrarna 
till barn som misstänks för brott. 
  
Vi välkomnar samtidigt vänsterpartiernas nyvakna insikt om 
systemhotande brottslighet som välfärdsbrott och bedrägerier. Vi 
kan dock samtidigt konstatera att äldrenämndens satsning på 
förebyggande insatser mot äldres utsatthet för bedrägerier slopats 
och att förgående majoritets satsning på FUT-handläggare slaktats." 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/551-3 Svar på Remiss av Övergripande 
samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm 

 HV 2023/551-1 Följebrev Övergripande 
samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm 

 HV 2023/551-1.1 KS 2023/740 Bilaga 2 
 HV 2023/551-1.2 KS 2023/740 Bilaga 1 
 HV 2023/551-2 Samverkansöverenskommelse 
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§ 14 
Remiss av Stockholms stads reviderade strategi för att 
förhindra att barn, unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet  
HV 2023/540 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar tjänsteutlåtandet som 
svar på remissen Stockholms stads reviderade strategi för att 
förhindra att barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den reviderade strategin avser perioden 2023-2026 och strategin 
omfattar arbetsmarknadsnämnden, förskolenämnden, 
idrottsnämnden, kulturnämnden, socialnämnden, 
utbildningsnämnden samt respektive stadsdelsnämnd. Strategin 
utgör ett komplement till Stockholms stads trygghetsprogram och 
Stockholms stads säkerhetsprogram. Det pågående samt planerade 
arbetet i stadsdelsområdet med målgruppen barn och unga i risk att 
hamna i kriminalitet eller som utvecklat ett normbrytande beteende 
och kriminell livsstil bedöms vara i linje med strategins 
fokusområden och målsättningar. Stadsdelsnämnden ställer sig 
positiv till den reviderade strategin och ser den som ett viktigt 
underlag till det fortsatta arbetet med att förhindra att barn och unga 
samt unga vuxna hamnar i kriminalitet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett förslag till beslut och föreslår 
att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 
2. Att återremittera strategin i berörda delar enligt nedanstående. 
3. Därutöver anförs följande: 
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Sammanfattning 
• Den reviderade strategin riskerar att innebära ett förvaltande av 
förra mandatperiodens landvinningar, samtidigt som det finns behov 
av att ta flera nya steg. 
• Vi menar att den reviderade strategin hade tjänat på att få mer 
konkreta aktiviteter för berörda nämnder att jobba med. Så görs i 
stadsövergripande program på andra områden, men har inte varit 
regel på sociala området av oklar anledning. 
• Ett helt nytt kapitel bör läggas till om Samhällsvården för 
omhändertagna barn och unga och särskilt eftervården av dem, inte 
minst vad gäller planeringen för deras fortsatta skolgång och 
behandlingsinsatser efter avslutad placering. Nu stannar strategin i 
huvudsak vid allmänpreventiva åtgärder som inte biter på den mer 
extrema ungdomsbrottsligheten. 
• Vi anser att man bör gå vidare med att testa TFCO (Treatment 
Foster Care Oregon) som är förstärkta behandlingsfamiljer istället 
för institutionsplaceringar som är både billigare och har mycket 
bättre utfall, numera regelmässigt använt i bl. a. Norge. 
• Stockholm borde liksom Södertälje och Linköping starta 
pilotverksamhet med metoden ”Rätt kurva” som är en tysk modell 
som innebär kraftigt stöd kring 8-12-åringar på väg in i kriminalitet. 
• Vi är kritiska till att allvarssamtalen inom 48 timmar helt plockats 
bort. 
• Vi är kritiska till att sekretesshandboken inte nämns och att inte 
heller den lagstiftning som kommit till för att förbättra 
möjligheterna för socialtjänst och polis att prata utan 
sekretesshinder kring barn i riskzon för kriminalitet lyfts fram. 
• Vi är kritiska till att samarbetet med Länsstyrelsen kring stöd till 
unga brottsutsatta och vittnen som påbörjades under förra 
mandatperioden tillsammans med Landshövdingen inte tagits med, 
trots att det är nödvändigt för att komma tillrätta med 
samarbetssvårigheterna som uppstått mellan Stödcentrum för unga 
brottsutsatta och vittnen och polisen. 
• Vi anser att strategin bör innehålla tydligare formuleringar om att 
ta fram rutiner för att förskolorna ska orosanmäla i högre 
utsträckning. Därutöver bör det finnas rutiner som säger att när en 
tonåring orosanmäls för normbrytande eller kriminellt beteende, så 
ska socialtjänsten även titta på vilket stöd yngre syskon kan behöva 
för att inte hamna i samma situation. Detta för att bryta mönster där 
unga i samma syskonskara löper hög risk att gå samma dåliga väg 
om inget görs i tid. 
• Vi anser att ambitionsnivån för omhändertagna barns och ungas 
skolgång är för lågt satt då socialtjänsten endast följer upp betyg 
och skolresultat i svenska, engelska och matematik. Det var länge 
sedan dessa tre ämnen räckte för att bli behöriga till gymnasiet och 
även för att sedan klara gymnasieexamen. Vi har ett särskilt ansvar i 
egenskap av ställföreträdande föräldrar för de omhändertagna 
barnen, så det är orimligt att vi då faktiskt ställer lägre krav på deras 
skolgång än vad vi gör på andra barn som bor hemma hos sina 
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föräldrar. 
• Vi är kritiska till att framgångsrika Vällingbyteamet lades ner i 
höstas. Det är ett arbetssätt som utvecklades förra mandatperioden 
och som ökade föräldrars acceptans av stödinsats från 50 % som 
tackar ja till insats i ordinarie socialtjänst till 95 % i 
Vällingbyteamet. Detta tack vare att föräldrarna slapp byta 
handläggare för varje steg i utrednings- och behandlingsprocessen 
utan samma socialsekreterare kunde göra både förhandsbedömning, 
utredning och stå för behandlingsinsatser. Det finns ingen annan 
modell som vi känner till som har kommit upp i så högra 
acceptanssiffror. 
• En lärdom från förra strategiperioden är att det är svårt när 
Socialförvaltningen ensamt tar fram ett dokument där andra 
förvaltningar, i synnerhet Utbildningsförvaltningen, är helt 
avgörande. Vi hade gärna sett att strategin tagits fram som ett 
gemensamt tjänsteutlåtande för Socialnämnden, 
Utbildningsnämnden och nya Förskolenämnden. 
  
Vi välkomnar att den reviderade strategin i huvudsak ligger kvar 
som den arbetades fram under Liberalernas ledning föregående 
mandatperiod, den första stadsövergripande strategin för att 
förhindra att barn och unga dras in i kriminalitet som Stockholm 
tagit fram. Nästan allt, inklusive grundstrukturen, är enligt vad den 
grönblå majoriteten tog fram. 
  
Men syftet med en strategi över en mandatperiod måste vara att 
arbetet ska ta nya kliv, inte primärt att enbart förvalta tidigare 
arbete. Visserligen är det förebyggande arbetet långsiktigt, men 
utvecklingsarbetet kan inte stanna upp allt eftersom nya erfarenheter 
och forskning tillkommer. Här hade vi förväntat oss större 
ambitioner från den nya rödgröna majoriteten som hävdat att den 
grönblå majoriteten inte prioriterade det socialt förebyggande 
arbetet. 
  
Det är bra att det skolfokus inom socialtjänsten som var prioriterat 
under föregående mandatperiod fortsatt är vägledande för strategin. 
Men en viktig lärdom från implementeringen 2020-2022 är att både 
Utbildningsförvaltningen och Socialförvaltningen behöver känna 
ägarskap. Eftersom förskola och skola är så viktiga delar i det 
förebyggande arbetet borde därför ett nytt steg ha tagits för den nya 
strategin genom att göra den till ett gemensamt tjänsteutlåtande från 
Socialnämnden, Utbildningsnämnden och nya Förskolenämnden. 
Detta för att ytterligare lyfta fram skolans betydelse i det 
förebyggande arbetet och förstärka ägandeskapet i alla tre berörda 
förvaltningar. 
  
En annan lärdom från arbetet med stadsövergripande strategier och 
program som kommunfullmäktige antar är att de behöver innehålla 
konkreta mål med aktiviteter. Så är ofta regel för stadens program 
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på stadsbyggnadsområdet och IT, men inte alltid för de sociala 
programmen. Omsättandet av strategin i konkret handling skulle ha 
gagnats av att i den uppdaterade versionen formulera ett antal 
konkreta mål och aktiviteter för berörda nämnder. 
  
Stockholm har ett stort och viktigt arbete att göra för att minska 
risken att barn och unga dras in i kriminalitet. Men det är viktigt att 
hålla isär två olika parallella lägesbilder. Den stora bilden är att 
många ungdomar känner sig tryggare och många problematiska 
ungdomsvanor går i rätt riktning med mindre våld och generell 
brottslighet. Samtidigt har den lilla andelen grovt kriminella unga 
utvecklat ett mer extremt våld och situationen beskrivs av 
kriminologer som ”färre men värre”. 
  
Den extremt höga våldsnivån i unga åldrar belastar samhället hårt 
och den gängkriminella miljön är mycket lockande och starkt 
insocialiserande för den målgrupp som redan är i riskzon. Det finns 
därför anledning till en större differentiering av stadens insatser för 
att förhindra att unga dras in i kriminella miljöer. Det behövs 
riktade och ofta kraftfulla insatser till den lilla grupp som utövar det 
grova våld vi sett framförallt i närtid, i tillägg till de bredare, 
generella insatser som riktas till alla barn och unga. 
  
Från regeringens sida föreslås nu långtgående repressiva åtgärder 
brett mot unga indragna i kriminalitet. Det kan på kort sikt vara 
nödvändigt och oundvikligt att ge låst behandling till mycket 
våldsamma unga. Men ett barn som skjuter med automatvapen är 
inte i första hand ett kriminalpolitiskt, utan ett socialpolitiskt 
samhällsproblem. I takt med att grovt kriminella individer låses in, 
står nya redo att stiga upp i gängen om inte tillförseln av unga 
stryps. Att ensidigt fokusera på repressiva åtgärder och förvaring av 
våldsamma ungdomar är därför inte en hållbar lösning på sikt. 
  
Vi får inte heller glömma att ett barn med extremt våldsamt 
beteende trots allt fortsatt är just ett barn. Det är den kommunala 
verksamheten som sitter på redskapen när det handlar om 
socialpolitiska åtgärder. Det är därför helt rätt att strategin fortsätter 
att betona tidiga åtgärder, redan vid småbarnsåldern, för att 
förhindra en brottslig bana senare i tonåren. Här är de förstärkta 
hembesöksprogrammen en central beståndsdel, men dessa behöver 
kompletteras med mer riktat stöd till familjer i riskmiljöer. Det finns 
ofta en god kännedom inom socialtjänsten om i vilka familjer barn 
löper förhöjd risk att dras in i grov brottslighet. Metoder för 
individuellt anpassat och förstärkt stöd till dessa riskfamiljer bör 
därför utvecklas. Om insatserna inte når föräldrarna och barnets 
situation fortsätter att utvecklas åt fel håll, behöver Socialtjänsten 
ingripa i tid, inte vänta till dess att ungdomen måste omhändertas på 
grund av eget beteende. 
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Den rådande våldsvågen i Stockholm där majoriteten av de 
misstänkta gärningspersonerna är minderåriga, som i många fall 
dessutom redan varit placerade på HVB-hem och SiS-institutioner, 
visar med all tydlighet på behovet av en utvecklad strategi för att 
förbättra samhällsvårdens behandlingsresultat. Det är välkänt att 
staten behöver reformera SiS, där både platsbrist och bristande 
kvalitet i behandlingen på institution bidragit till en situation med 
unga gärningsmän som avviker och sedan begår mycket allvarliga 
våldsdåd. Men stadens socialtjänst har ansvar för uppföljning av hur 
behandlingsarbetet går och särskilt ansvar för stödet som ges efter 
avslutad placering. Också här finns idag brister som resulterar i mer 
grov brottslighet. Därför borde den uppdaterade strategin 
kompletteras med ett särskilt avsnitt om omhändertagna barn och 
unga i samhällsvård. 
  
Barn i samhällsvården är en riskgrupp, både innan vården, under 
vården och efter att vården avslutats. Insatser för att stabilisera 
deras skolgång är grundläggande för att förebygga kriminalitet. Det 
nya avsnittet ska ha ett särskilt fokus på uppföljning av hälsa och 
skolgång, och socialtjänstens långsiktiga arbete med stöd efter 
placeringstidens slut. Att minska risken för att unga begår de 
grövsta våldsbrotten efter att en placeringar avslutats skulle ha 
avgörande betydelse för att minska den grova kriminaliteten. 
Mycket av de stora resurser som nu läggs på samhällsvård är 
bortkastade eftersom de unga sedan så snabbt återfaller i brott. 
  
Metoden TFCO (Treatment Foster Care Oregon), som 
rekommenderas av Socialstyrelsen och används framgångsrikt 
ibland annat Norge, med förstärkta familjehem som alternativ till 
institutionsplacering borde tydligare pekas ut som prioriterad att 
utveckla i den reviderade strategin. Nu omnämns den endast kort. 
Metoden är både billigare och har visat sig mer effektiv än 
placering på institution. 
  
Vidare anser Liberalerna att metoden ”Rätt kurva” borde lagts fram 
som exempel på en konkret metod att testa under mandatperioden 
om man menar allvar med att förhindra att barn och unga dras in i 
kriminalitet. Metoden är baserad på en tysk modell för att förhindra 
att barn i åldern 8-12 år dras in i kriminalitet. Den grundar sig i att 
barn som har ett riskbeteende för allt grövre brott erbjuds 
omfattande, individanpassat stöd under en period för att förhindra 
fortsatt brottslighet. Metoden har visat sig framgångsrik utomlands 
och en pilotverksamhet pågår nu i Södertälje, Linköping och 
Göteborg. Som landets största kommun borde även Stockholm 
genomföra en pilotverksamhet med metoden. 
  
Strategin innehåller bra och viktiga områden att fortsätta arbeta 
med. Ovan har vi beskrivit de övergripande förändringar 
Liberalerna velat se. Därutöver har vi identifierat ett flertal punkter 
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som bör tas in och dessa redovisas nedan under respektive rubrik i 
strategin: 
  
Strukturerad samverkan 
Här lyfts behovet av en snabb reaktion och insats när ett barn begår 
sitt första brott. De allvarssamtal inom 48 timmar som infördes 
under föregående mandatperiod, men nu avskaffats, syftade till just 
detta. Under förra mandatperioden såg vi en intressant 
metodutveckling av samtalen i flera stadsdelar där både 
fältassistenter och föräldrarådgivare involverades i samtalen, samt 
upprättande av direktnummer för polisen till socialtjänstens 
mottagningsenhet för snabba möten vid exempelvis snatterier och 
mindre våldsbrott etc. Att allvarssamtalen tas bort trots att 
majoriteten säger sig vilja ha en snabb reaktion och tidigt upptäckt 
av problematik är beklagligt. Det är precis det som allvarssamtalen 
gett god möjlighet till. 
Under den nya strategiperioden bör nya steg tas mot tätare 
integrering av socialtjänsten i förskola, skola och hos polisen. 
Arbetet med den sekretesshandbok som togs fram förra 
mandatperioden behöver lyftas fram i strategin och berörda aktörer 
behöver ha inställningen att man så långt det går ska dela 
information. Det finns redan idag lagstiftning som möjliggör 
informationsutbyte mellan myndigheter när det gäller barn och unga 
i kriminalitet. Sekretesshandboken syftar till att bidra med kunskap 
om den, men i den reviderade strategin omnämns dessvärre inte 
sekretesshandboken eller den lagstiftning som finns över huvud 
taget. 
  
Barns utsatthet för våld 
Vi delar bilden av att det är ett växande problem med barn och unga 
som drar sig för att anmäla eller vittna på grund av rädsla och 
otrygghet. För att motverka detta hade Stödcentrum och exempelvis 
verksamheten Våga Anmäla, Våga Vittna behövt mål och 
aktiviteter i den reviderade strategin. För att tydliggöra 
Stödcentrums ansvar även för unga vittnen bytte verksamheten 
namn till just Stödcentrum för unga brottsutsatta och vittnen 
föregående mandatperiod. Då det framkommit i rapporter från 
Socialförvaltningen att Stödcentrum nu får in märkbart färre 
hänvisningar från polisen behöver staden hitta en lösning för att 
unga brottsoffer och vittnen ska ges snabb möjlighet att få stöd. 
Samarbetet som inleddes med Länsstyrelsen under förra 
mandatperioden för att förbättra stödet till unga brottsutsatt under 
hela rättskedjan saknas tyvärr i strategin. 
  
Förskola, skola och fritid som skyddsfaktorer 
På det här området är det framförallt förskolans roll i det 
förebyggande arbetet som skulle behövt utvecklas och lyftas fram 
mer i den reviderade strategin. Förskolan upptäcker ofta tidigt barn i 
riskfamiljer och med riskbeteende, men likväl görs relativt få 
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orosanmälningar till socialtjänsten från förskolan. Det är därför 
viktigt att det jobbas fram rutiner och arbetssätt för att 
uppmärksamma barn med riskbeteende i förskolan och möjliggöra 
för socialtjänsten att komma i kontakt med dessa familjer. Detta 
eftersom dessa barn i många fall enligt forskning löper hög risk att 
fortsätta med ett problemskapande beteende i skolan om inga 
åtgärder sätts in. Sociala förmågor behöver tränas i förskolan, för att 
barnen ska vara socialt redo inför skolstarten. Risken finns annars 
för ständiga skolmisslyckanden, fortsatta sociala problem och i 
förlängningen kriminalitet. 
  
Stadens egen genomlysning Rätt stöd i rätt tid visade tydligt att 
majoriteten av insatserna sätts in i ett för sent skede, trots att det 
ofta funnits en oro för barnet långt tidigare. Stödinsatser till 
föräldrar behöver beviljas i högre grad till föräldrar med barn i 
förskolan eftersom det är där störst nytta kan göras. 
I de fall som ett äldre syskon aktualiseras hos socialtjänsten pga oro 
för kriminalitet eller annat normbrytande beteende, behöver 
socialtjänsten i högre utsträckning också utreda situationen för 
yngre syskon. Dessa småsyskon löper markant högre risk att själva 
dras in i kriminalitet och social problematik senare i livet. Därför 
behöver stöd och förebyggande insatser riktas även mot yngre barn i 
syskonskaran. 
  
Insatser som stabiliserar skolgång och Skolprestationer – SAMS 
och Skolfam 
Enligt artikel 28 i barnkonventionen ska barn ha rätt till utbildning. 
Det här gäller alla barn och placerade barn har samma rätt till 
utbildning och skolgång som alla andra. Rätten till utbildning 
omfattar dessutom mer än att enbart rent praktiskt erbjuda ett visst 
antal undervisningstimmar. Målet måste vara att omhändertagna 
barn faktiskt når upp till kunskapsmålen, når gymnasiebehörighet 
och även går ut gymnasiet med fullständiga betyg. SAMS och 
Skolfam är bra modeller som ska fortsätta användas och utvidgas. 
  
Men det behöver framförallt säkerställas att socialtjänsten följer upp 
placerade barns skolresultat. Stadens ambitionsnivå idag att enbart 
kontrollera om barnen uppnått godkänt betyg i svenska, engelska 
och matematik är inte samma sak som att ge placerade barn 
förutsättningar för att nå upp till kunskapsmålen och bli behöriga till 
gymnasiet. För att staden ska kunna ta sitt ansvar behöver 
socialtjänsten kunna följa placerade barns skolresultat, inte enbart 
av socialsekreterare på individnivå, utan även på aggregerad nivå 
för gruppen som helhet. Utan denna information vet vi helt enkelt 
inte hur barn som är placerade presterar i skolan. Inte heller vet vi 
om insatser för att förbättra dessa barns skolresultat ger effekt. 
  
Civilsamhälle och näringsliv 
Under denna rubrik i strategin borde en särskild underrubrik om hur 
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förtroendet för socialtjänsten ska stärkas och desinformation 
motarbetas läggas till, med konkreta utvecklings- eller 
åtgärdsförslag. Här har civilsamhället och näringslivet en viktig roll 
att spela för att förhindra spridning av desinformation. Tillit och 
förtroende till socialtjänsten är direkt avgörande för att myndigheten 
ska kunna genomföra sitt uppdrag. Detta gäller inte minst för att 
kunna nå barn och unga i riskzon för att dras in i kriminalitet. Det är 
en målgrupp som överlag har mycket låg tilltro till myndigheter i 
allmänhet och socialtjänsten i synnerhet. Med anledning av den 
förödande genomslagskraft de senaste årens 
desinformationskampanjer haft i många stadsdelar borde åtgärder 
mot detta ha getts särskilt utrymme i den uppdaterade strategin. 
  
En kunskapsbaserad praktik 
Vi anser att nya arbetssätt som visat sig vara mer effektiva och i 
större utsträckning nå ut till socialtjänstens målgrupper snarare 
borde spridas än läggas ned. Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning bedrev föregående mandatperiod ett 
utvecklingsarbete inom socialtjänsten för ett utökat tidigt socialt 
stöd till barn och unga - det så kallade Vällingbyteamet. Syftet var 
att barn och unga i riskzon för att utveckla ett missbruk eller dras in 
kriminalitet skulle få hjälp i ett tidigt skede för att bryta en negativ 
utveckling. Socialsekreterare i teamet hade bland annat en bredare 
och mer flexibel roll där en och samma medarbetare hade flera 
funktioner för att familjen inte skulle behöva hänvisas mellan flera 
olika medarbetare och enheter. 
  
Stadsdelen beviljades medel från den sociala investeringsfonden för 
att bedriva detta som ett pilotprojekt för att bättre nå ut till vissa 
målgrupper och öka andelen som tackade ja till insats. Projektet 
visade sig vara nästan dubbelt så effektivt som ordinarie arbete. 
Familjernas vilja att tacka ja till insatserna från Vällingbyteamet låg 
på 95 procent, att jämföra med drygt 50 procent i socialtjänstens 
ordinarie verksamhet. Det är en form av praktisk samhandling vi 
bör se mer av, inte mindre. 
  
Det har dock varit svårt att finansiera denna arbetsmetod och den 
har nu lagts ner av budgetskäl, enligt den rödgröna majoriteten. 
Men under mandatperioden förväntas en ny socialtjänstlag komma 
på plats som möjliggör för socialtjänsten att bevilja mer insatser 
utan föregående utredning och då skulle Vällingbyteamets arbetssätt 
kunna möjliggöras som regel. Det behöver inte nödvändigtvis vara 
exakt den arbetsmodell som Hässelby-Vällingby utvecklade, men 
det integrerade och lyckade arbetssättet kan stå som föredöme. 
Arbetssätt och metoder som innebär att 9 av 10 tackar ja till insats 
bör vara ordinarie arbetssätt istället för ett tillfälligt projekt. 
  
Sammantaget saknar vi flera delar i den reviderade strategin som 
behövs för att lyckas ännu bättre med det förebyggande arbetet. Vi 
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önskar ett mer framåtriktat utvecklingsarbete i en tid av stora 
sociala problem för stadens socialtjänst att hantera. Det behövs även 
mål med konkreta aktiviteter att sträva efter, likt det som återfinns i 
andra av stadens styrdokument. Socialtjänstens insatser ska alltid 
kopplas till någon form av uppföljning, så att man tar reda på hur 
det gått för klienten och man får veta vad som fungerat och inte för 
olika problem. Tanken med ett styrande program är att det behöver 
bli tydligt vad som ska göras och uppnås för möjliggöra uppföljning 
och utvärdering. I en strategi som denna hinner kanske inte allt 
genomföras fullt ut, men den behöver visa riktningen. Risken är 
annars att detta blir en mandatperiod av förvaltning, istället för 
vidareutveckling och konkret handling." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/540-2 Svar på Remiss Stockholms stads reviderade 
strategi för att förhindra att barn, unga och unga vuxna dras 
in i kriminalitet 

 HV 2023/540-1 Följebrev Stockholms stads reviderade 
strategi för att förhindra att barn, unga och unga vuxna dras 
in i kriminalitet 

 HV 2023/540-1.1 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 
reviderade strategi för att förhindra att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet 

 HV 2023/540-1.2 Bilaga - Stockholms stads strategi 2023-
2026 för att förhindra att barn, unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet 
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§ 15 
Remiss av Revidering av riktlinjer för budget- och 
skuldrådgivning  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2023/756 
HV 2023/555 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har ombetts att svara på en 
remiss ifrån kommunstyrelsen gällande revidering av riktlinjer för 
budget- och skuldrådgivning. 
 
 
 
Stockholms stads nuvarande riktlinjer för budget- och 
skuldrådgivning antogs av kommunfullmäktige i maj 2018. I 
kommunfullmäktiges budget för 2023 fick socialförvaltningen i 
uppdrag att revidera riktlinjerna för budget- och skuldrådgivning. 
 
Genom ett samarbete mellan socialförvaltningen, 
stadsdelsförvaltningarna och juridiska avdelningen på 
stadsledningskontoret har riktlinjerna reviderats. Vidare har stadens 
budget- och skuldrådgivare och chefer erbjudits möjlighet att 
inkomma med synpunkter och kommentarer i samband med 
revideringsarbetet. 
 
 
 
De reviderade riktlinjerna har genomgående förändrats med en ny 
disposition och tillägg eller förtydliganden av nya avsnitt, inklusive 
fler läshänvisningar. Förändringarna inkluderar ämnen som 
spelproblematik, utsatthet för våld, specifikt ekonomiskt våld, samt 
konsumtion på kredit. Detta då dessa faktorer har identifierats som 
ökade risker för skuldsättning. De reviderade riktlinjerna betonar 
även vikten av att stödja enskilda individer för att uppnå en hållbar 
vardagsekonomi. 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig överlag positiv till de uppdateringar och 
förtydliganden som gjorts gällande revidering av riktlinjer för 
budget- och skuldrådgivning. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/555-3 Revidering av riktlinjer för budget- och 
skuldrådgivning 

 HV 2023/555-1 Följebrev Revidering av riktlinjer för 
budget- och skuldrådgivning  

 HV 2023/555-1.1 Framställan - Revidering av riktlinjer för 
budget- och skuldrådgivning 

 HV 2023/555-2.2 Tjänsteutlåtande - Revidering av riktlinjer 
för budget- och skuldrådgivning 

 HV 2023/555-2.3 Bilaga - Riktlinjer budget- och 
skuldrådgivning, reviderade juni 2023 
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§ 16 
Remiss av Promemorian - Vistelseförbud på allmän plats 
och vissa andra platser  
Svar på Kommunstyrelsens remiss Dnr KS 2023/800 
HV 2023/557 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Justitiedepartementet har fått i uppdrag att utreda, om det i syfte att 
öka tryggheten och minska brottsligheten, bör införas en möjlighet 
att begränsa enskilda personers rätt att vistas på vissa platser eller 
områden i samhället, utan det att personen har dömts till påföljd för 
brott. 
 
 
 
Utredaren har landat i ett förslag till ny lag - ”lag om vistelseförbud 
på allmän plats och vissa andra platser”. Vistelseförbudet som 
föreslås, förväntas verka brottspreventivt på platser där det finns 
påtaglig risk för att brott kommer begås eller på platser där det 
befaras att brottslig verksamhet bedrivs. Förbudet ger möjlighet att 
under en viss tid utfärda förbud för en eller flera personer samtidigt. 
 
 
 
Promemorian föreslår att vistelsebeslut ska kunna utfärdas när 
nedan punkter är uppfyllda: 
 
Det finns en påtaglig risk för att en grupp personer kommer att begå 
brott eller utöva brottslig verksamhet inom det område där förbudet 
avses gälla, och 
 
Det kan befaras att den mot vilken förbudet avses gälla medvetet 
kommer att främja brottet eller den brottsliga verksamheten. 
 
 
 
Vidare ska: 
 
 
 
Ett vistelseförbud ska gälla för en viss tid, högst ett år. Ett 
vistelseförbud med villkor om elektronisk övervakning får förlängas 
med högst tre månader i taget. I övrigt får ett vistelseförbud 
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förlängas med högst ett år i taget. Ett beslut om vistelseförbud ska 
delges den som förbudet avser. 
 
 
 
Frågor om vistelseförbud ska handläggas skyndsamt. 
 
 
 
Frågan om vistelseförbud tas upp på skriftlig anmälan av 
Polismyndigheten. Polisen ska genast underrätta socialnämnden när 
en anmälan om vistelseförbud görs avseende någon som inte har 
fyllt 18 år. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget på ny lag, ”lag om 
vistelseförbud på allmän plats och vissa andra platser” 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/557-2 Svar Remiss Promemorian - Vistelseförbud 
på allmän plats och vissa andra platser 

 HV 2023/557-1 Följebrev Promemorian - Vistelseförbud på 
allmän plats och vissa andra platser  

 HV 2023/557-1.1 Remiss - Promemorian - Vistelseförbud på 
allmän plats och vissa andra platser (Ds 2023:17) 
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§ 17 
Remiss av Stockholms stads trygghetsprogram 2024-
2027  
Svar på Kommunstyrelsens remiss Dnr KS 2023/739 
HV 2023/563 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholm stads trygghetsprogram 2020-2023 (dnr KS 2019/1939) 
antogs av kommunfullmäktige 2021. Trygghetsprogrammet har 
reviderats och ett förslag till trygghetsprogram 2024-2027 finns 
framtaget. Programmet har uppdaterats utifrån ny lagstiftning. 
 
 
 
Trygghetsprogrammet är ett styrdokument som anger inriktning för 
stadens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete samt 
tydliggör ansvarsfördelning för stadens nämnder och bolagsstyrelser 
utifrån gällande lagar och ansvarsområden. 
 
 
 
Att Stockholm är och upplevs som en trygg och säker stad är ett 
ansvar som sträcker sig över samtliga nämnder och bolagsstyrelser. 
Struktur, fokusområden och ansvar i Trygghetsprogram 2024-2027 
är huvudsakligen detsamma som i nu gällande trygghetsprogram. 
 
 
 
Trygghetsprogrammet fokuserar fortsatt både på social och 
situationell prevention inom dessa fyra fokusområden: 
 
 
 
Förebyggande arbete 
 
Riktade sociala insatser 
 
Stadens offentliga miljö 
 
Stadsutveckling 
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Från och med den 1 juli 2023 har kommuner genom lag (2023:196) 
om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete ett ansvar för 
det brottsförebyggande arbetet. Lagen syftar till att säkerställa att 
kommunernas brottsförebyggande arbete är effektivt och 
kunskapsbaserat. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till stadens förslag för 
Trygghetsprogram 2024-2027. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/563-2 Svar på remiss av Stockholms stads 
trygghetsprogram 2024-2027 

 HV 2023/563-1 Följebrev Stockholms stads 
trygghetsprogram 2024-2027  

 HV 2023/563-1.1 KS 2023/739 Bilaga 1 
 HV 2023/563-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/739 Tjänsteutlåtande 
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§ 18 
Svar på remiss av Stockholms stads strategi för 
parklekar  
HV 2023/569 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har av Kommunstyrelsen 
Stockholm stad ombetts yttra sig avseende Stockholms stads 
strategi för parklekar. Sammantaget anser förvaltningen att det är 
positivt med en gemensam strategi för Stockholms stads parklekar 
då det kan leda till likställighet för barn och unga i de olika 
stadsdelsområdena. 
  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/569-2 Svar på Remiss av Stockholms stads strategi 
för parklekar 

 HV 2023/569-3 Följebrev Stockholms stads strategi för 
parklekar 

 HV 2023/569-1.1 Bilaga 2 - Barnkonsekvensanalys i arbetet 
med Stockholms stads strategi för parklekar 

 HV 2023/569-1.2 Bilaga 1 - Förslag till Stockholms stads 
strategi för parklekar 

 
 
  

Sida 42 (56)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-28 

§ 19 
Remiss av Statens skolverks förslag till ändring i 
förordningen (2020:833) om skolenhetsregister  
Svar på remiss från kommunstyrelsen Dnr KS2023/857 
HV 2023/637 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolverket har lämnat förslag till regeringen om att förordningen 
(2020:833) om skolenhetsregister ändras i syfte att registret ska 
kunna innehålla fler uppgifter. Detta bör enligt Skolverket göras 
dels genom att förordningen får ett mer flexibelt upplägg, dels 
genom att uppgifter om fler verksamheter som regleras i skollagen 
får ingå i skolenhetsregistret. Därutöver bör ytterligare 
personuppgifter kunna behandlas. 
 
Förvaltningen har inga invändningar mot förslaget och uppfattar att 
Skolverket föreslår väl underbyggda förändringar som skulle 
underlätta myndighetens arbete och skapa bättre förutsättningar för 
myndigheten att genomföra sina uppdrag. 
  
  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/637-2 Svar på remiss Statens skolverks förslag till 
ändring i förordningen (2020:833) om skolenhetsregister  

 HV 2023/637-1.1 Följebrev Statens skolverks förslag till 
ändring i förordningen (2020:833) om skolenhetsregister , 
KS 2023/857 

 HV 2023/637-1.3 Remiss av Statens skolverks förslag till 
ändring i förordningen (2020:833) om skolenhetsregister 

 HV 2023/637-1.4 Hemställan om utökning av uppgifter i 
skolenhetsregistret 
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§ 20 
Samråd om förslag till detaljplan för fastigheten 
Vitsenapen 1 med fler i stadsdelen Hässelby Villastad  
Remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr S-dp 2016-15666 
HV 2023/496 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar enligt förslag från 
(M), (L), (C), (KD), (S), (V) och (MP). 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd justerar beslutet omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förslag till beslut från ledamot Aras Amin med fler (M), förste 
vice ordförande Michaela Hollis (KD),  ledamot Fatima Nur (L) 
och ledamot Linn Bessner (C). Med instämmande av (S), (V) 
och (MP) 
  
"Förslag till beslut: 
Att  tillstyrka remissvaret 
Att  därutöver anföra 
Vi välkomnar fler bostäder i stadsdelen med tanke på den rådande 
bostadsbrist i Stockholm. Däremot ser vi ett antal problem med 
planförslaget då det innebär en ökning av densitet i ett litet område 
och att ytor som används som bostadsgård, odling, lekplats, 
skateramper och park kommer att påverkas. 
Redan idag kan vi konstatera att trafiksituationen är en stor 
utmaning för stadsdelen i allmänhet och boenden i området i 
synnerhet. Vi förutsätter därför att det läggs särskild vikt vid att 
analysera denna i det fortsatta planarbetet. 
Planförslaget påverkar också kollektivtrafiken som kan leda till 
ökad belastning. Flera planerade projekt i närområdet kan påverka 
befintliga busslinjer som redan idag är under högt tryck vilket 
förvärras av att det saknas parkeringsplatser i området. Därför vill 
vi se att trafik- och kollektivtrafiksituationen i Hässelby villastad 
utreds inför bebyggelsen. 
Vi ser även att det är väsentligt att det fortsatta planarbetet utgår 
ifrån en planering som premierar en tydlig kvartersstruktur med 
särskilt hänsyn till områdets karaktär och det gröna området. Vi ser 
positivt på att det kommer blandningen av hyres- och bostadsrätter. 
Utöver ovan vill vi att SDF påminner om stadens policy om att ett 
nedtaget träd ska ersättas med två nya och vi tycker det är av vikt att 
försöka hitta lösningar så att både basketplanen och odlingslotter 
kan finnas." 
  
  

Sida 45 (56)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-28 

  
Sammanfattning i förvaltningens tjänsteutlåtande: 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra kompletterande 
bostadsbebyggelse, service och nya parkeringslösningar i 
Smedshagen. Ny bebyggelse ska med hänsyn till befintliga 
kulturvärden och boendemiljöer bidra till en utveckling av 
Smedshagen. 
 
Planförslaget möjliggör cirka 500 nya bostäder och medför att 
Smedshagen utvecklas till en mer urban miljö med kvalitativa gröna 
inslag. Nya lokaler för centrumändamål lokaliseras i anslutning till 
kollektivtrafik och befintligt stadsdelscentrum. En blandning av 
boendetyper uppnås genom att möjliggöra för radhusbebyggelse 
vilket kontrasterar mot befintliga och planerade flerbostadshus. 
Gårdsmiljöerna utvecklas med fokus på att tillföra nya funktioner 
samt bostadsnära odling som anknyter till områdets historiska 
användning. Ytor för befintliga markparkeringar ersätts av 
bostadsbebyggelse i samband med att parkering kan lösas på ett mer 
effektivt sätt, företrädesvis i garage. Det projektspecifika 
bilparkeringstalet för nya bostäder är 0,55 parkeringar per bostad. 
För befintlig bebyggelse ska ett parkeringstal på 0,66 
parkeringsplatser per bostad uppnås. Växthusvägen får en ny 
bebyggelsefront och ökad mänsklig närvaro. Placeringen nära 
Åkermyntans centrum gör att det finns potential för 
verksamhetslokaler i bottenvåningen. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till detaljplanen som är 
genomarbetad och genomtänkt. Förvaltningen uppskattar att planen 
tar hänsyn till områdets karaktär, befintliga värden och framtida 
behov. 
 
Förslag till beslut 
 (M), (L), (C) och (KD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. (S), (V) och (MP) instämde i 
förslaget. 
  
(SD) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig 
bakom det. 
  
Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förslaget från (M), (L), (C), (KD), (S), (V) och 
(MP) . 
  
Omröstning 
Omröstning begärdes och verkställdes. 
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Omröstningen utföll enligt nedan: 
Lisa Carlsson (S), Michaela Hollis (KD), Özlem Körhan (V), Johan 
Sjölander (S), Shuta Bari (s), Niki Konomi (S), Elsa Thomas (V), 
Shwan Kareem (MP), Aras Amin (M), Ann-Margrete Nilsson (M), 
Fatima Nur (L) och Saad Gourrada (C) röstade på förslag från (C), 
(KD), (L), (M), (S), (V) och (MP). 
Pär Gustavsson (SD) röstade på förslag från (SD). 
  
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig enligt nedan: 
"Förslag till beslut 
1. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avslår förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
2. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd återremitterar förslaget i 
sin helhet till stadsbyggnadskontoret för omarbetning. 
3. Därutöver anföra följande: 
Detaljplanen för Vitsenapen 1 med fler i stadsdelen Hässelby 
Villastad är en allt för omfattande förtätning av området 
Smedshagen. Området har idag c:a 700 bostäder och det ska på 
bekostnad av grönytor öka med ytterligare 500 bostäder enligt 
förslaget. Det finns möjlighet till viss förtätning i området, men inte 
alls i den omfattning som anges i detaljplanen. 
Utöver det här förslaget finns det planer på ytterligare nya bostäder 
i området. Stockholms stad måste se över infrastrukturen innan 
ytterligare byggande i den här omfattningen sker i Hässelby 
Villastad. Det saknas helt närhet till tunnelbana, spårväg eller 
pendeltåg och om de samlade förslagen på förtätningar i området 
genomförs kommer antalet boende i området öka stort. Man måste 
innan en så här omfattande utbyggnad sker ha en övergripande plan 
för hur väg- och kollektivtrafik samt övrig infrastruktur ska fungera 
för invånarna Hässelby Villastad. Man måste bland annat komma 
till en överenskommelse med regionen om kraftigt utbyggd 
kollektivtrafik." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/496-1 Tjästeutlåtande om förslag detaljplan 
Vitsenap 

 HV 2023/496-2 Plankarta Vitsenapen 1  
 HV 2023/496-3 Planbeskrivning Vitsenapen 1  
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§ 21 
Anmälan av ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden 2023-08-04 till 2023-09-01 
HV 2022/1092 
 

Beslut  
Ärendelistan under tidsperioden 2023-08-04 till 2023-09-01 anmäls 
till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av ärendelista avseende tidsperioden 2023-08-04 till 
2023-09-01. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2022/1092-26 Ärendelista till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2022/1092-25 Ärendelista 230804 till 230901 
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§ 22 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Under tidsperioden 2023-07-31 till 2023-08-31 
HV 2022/1091 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 2023-
07-31 till 2023-08-31 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation under 
tidsperioden 2023-07-31 till 2023-08-31. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2022/1091-16 Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på 
delegation 
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§ 23 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets möte 18 
september 2023  
HV 2023/65 
 

Beslut  
Protokoll från pensionärsrådets möte 18 september 2023 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets möte 18 september 
2023. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/65-19 Anmälan av protokoll från pensionärsrådets 
möte 18 september 2023 

 1321846 Protokoll pensionärsrådets möte 18 sep 2023 
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§ 24 
Skrivelse från (C) om hemlöshet  
HV 2023/524 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av svaret på skrivelsen. 
  
  
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet (C) har genom en skrivelse inkommit med fyra frågor 
avseende stadsdelsförvaltningens arbete mot hemlöshet. 
Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande sammanställt 
underlag som svar på frågorna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/524-1 Tjänsteutlåtande, svar på frågor om 
hemlöshet 

 HV 2023/524-2 Skrivelse från (C) om hemlöshet 
 
 
  

Sida 51 (56)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-28 

§ 25 
Ej verkställda beslut kvartal 2 2023  
HV 2023/544 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av förvaltningens 
redovisning av ej verkställda beslut och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje kvartal rapporterar förvaltningen till IVO, Inspektionen för 
vård och omsorg, de beslut som tagits av förvaltningen men som 
inte har verkställts. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/544-4 Ej verkställda beslut kvartal 2 
 HV 2023/544-3 Sammanställning Ej verkställda från 

Ungdomsenheten  
 HV 2023/544-5 Äldreomsorgen, sammanställning inför tjut, 

kvartalsrapport 2, år 2023  
 HV 2023/544-6 Sammanställning ej verkställda beslut 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri kvartal 2 2023  
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§ 26 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
 Fritidsbiblioteket har efter sommaren flyttat till 

Hässelängen. Utlåningsgraden har ökat vilket är positivt. 
 Beredskapsveckan pågår. För att bättre kunna möta kriser i 

samhället och stötta människor att stärka sin beredskap. 
Försvarsutbildarna har med anledning av detta hållit en 
utbildning. 

 Det kommer att ske en trygghetsvandring i Vinsta på onsdag 
4 oktober kl 17.30. Välkomna att delta! 
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§ 27 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Följande skrivelser tas emot och lämnas till förvaltningen för 
beredning och besvarande. Skrivelser från (SD): Lokalen 
Brunklövern, fritidsgård Lyktan, Hässelby scoutkår, svenska 
språket i förskolan och torghandel i Vällingby centrum. Skrivelse 
från (KD), (M), (L) och (C) om Skolörten samt en skrivelse om 
skolidrottslokaler från (C). 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
Nr 26 och 27 för år 2023 
HV 2023/669 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2023/711 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1320989 Nedläggning av faderskapsutredning 28 sep 2023 
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